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Protokół Nr 34/2024 
z posiedzenia  
Komisji Współpracy Międzynarodowej  
z dnia 12.02.2024 r. 
 

1. Otwarcie posiedzenia 
 

 Przewodnicząca Komisji Współpracy Międzynarodowej- p. dr hab. Teresa 
Astramowicz-Leyk, prof. UWM otworzyła posiedzenie Komisji Współpracy 
Międzynarodowej Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego.  

 Przewodnicząca Komisji przywitała członków komisji i gości. 
 Przewodnicząca poprosiła o potwierdzenie obecności i stwierdziła quorum. 
 
 Obecni członkowie komisji: 

1. Teresa Astramowicz-Leyk – Przewodnicząca  Komisji 
2. Patryk Kozłowski 
3. Julian Osiecki 
4. Marek Szter 
5. Miron Sycz 
6. Jolanta Szulc  

 
    Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Dariusz Rudnik 
              

2. Zatwierdzenie porządku obrad: 
 

        Przewodnicząca poddała pod głosowanie porządek obrad. 
 

1. Otwarcie posiedzenia; 
2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia; 
3. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych: 

 Projekt uchwały w sprawie dalszego członkostwa Województwa Warmińsko-
Mazurskiego w Europejskiej Sieci Współpracy Regionów w Zakresie Badań i 
Innowacji (ERRIN) 

4. Sprawy różne; 
 Przyjęcie Planu Pracy Komisji (do końca VI kadencji Sejmiku)  

 5.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji; 
 6.  Zamknięcie posiedzenia. 
 

  Porządek posiedzenia został zatwierdzony pozytywnie jednogłośnie. 
 
3.  Zaopiniowanie materiałów sesyjnych: 

 
 Projekt uchwały w sprawie dalszego członkostwa Województwa Warmińsko-

Mazurskiego w Europejskiej Sieci Współpracy Regionów w Zakresie Badań  
i Innowacji (ERRIN) 
 

   Przewodnicząca Komisji przekazała głos Zastępcy Dyrektor Departamentu Polityki 

Regionalnej –p. Dorocie Kopeć w celu zreferowania w/w projektu uchwały. P. D. Kopeć 

poinformowała, że Europejska Sieć Współpracy Regionów powstała na szczeblu Unii 
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Europejskiej, a w roku 2011 uzyskała status stowarzyszenia. Województwo Warmińsko-

Mazurskie przystąpiło do niej w 2019 roku. W tym czasie nawiązano porozumienie  

z Uniwersytetem Warmińsko-Mazurskim oraz z dawną Państwową Wyższą Szkołą Zawodową 

w Elblągu -teraz Akademią Nauk Stosowanych. W tej chwili w sieci funkcjonuje około 120 

europejskich regionów, w tym 9 regionów z Polski. Z-ca Dyrektor DPR wyjaśniła, że ERRIN 

często mylone jest z bezpośrednią działalnością projektową, czyli możliwością pozyskania 

środków finansowych. W ramach sieci ERRIN organizowanych jest wiele różnego rodzaju 

wydarzeń, spotkań, konferencji, które stwarzają możliwość pozyskania wiedzy z rożnych 

dziedzin.. Obszarów jest 13, adekwatnie do funkcjonujących grup roboczych. Dotyczą one 

m.in. innowacyjności, inteligentnych specjalizacji, infrastruktury. Celem ERRIN jest przede 

wszystkim wymiana informacji, wiedzy i doświadczeń na poziomie Unii Europejskiej. Istnieje 

możliwość pozyskania informacji na temat dostępnych źródeł finansowania, np.  

z  Programu Horyzont. Prezentowane są oferty partnerskie. P. D. Kopeć wyjaśniła, że  

w związku ze zmianami, które zaszły w ubiegłym roku w prawie belgijskim zaistniała potrzeba, 

aby dostosować do nich statut stowarzyszenia. Zmiany te dotyczą przede wszystkim zasad 

związanych z rządzeniem siecią, działalnością, choćby w zakresie posiadania, zarządzania, 

sprzedaży, nabycia nieodpłatnego lub odpłatnego za wynagrodzeniem wszelkich rzeczy 

ruchomych, nieruchomości, ustanawiania innych organizacji, zawierania umów, otrzymywania 

dotacji, darów, spadków, zajmowania nieruchomości jako najemca lub właściciel, 

wykonywania czynności pomocniczych, wspierających realizację celu głównego 

stowarzyszenia, jak również okresu funkcjonowania stowarzyszenia. Wszystkie te zmiany 

musiały zostać również zawarte w statucie stowarzyszenia. Pozytywna informacja dla naszej 

strony jest taka, że zgodnie z zapisami statutowymi my jako region nie ponosimy żadnych 

zobowiązań finansowych za ewentualne szkody powstałe na skutek funkcjonowania 

stowarzyszenia. Każdego roku ponosimy opłaty związane z przynależnością do 

stowarzyszenia.  

 Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są jeszcze jakieś inne opłaty oprócz opłaty 

członkowskiej. 

 P. D. Kopeć odpowiedziała, że nie, jedynie zwykłe koszty delegacji związane  

z uczestnictwem w wydarzeniach i wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o zasadach przystępowania 

jednostek samorządu terytorialnego do międzynarodowych zrzeszeń społeczności lokalnych,  

w przypadku zmian związanych z rządzeniem danym stowarzyszeniem, jesteśmy zobligowani 

uruchomić procedurę, analogiczną do tej jak gdybyśmy wstępowali po raz pierwszy do takiego 

stowarzyszenia.  

 Radny, p. Julian Osiecki zapytał o wysokość składki. 

 P. D. Kopeć odpowiedziała, że wynosi ona ok. 3700 Euro rocznie.  
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 Radna, p. Jolanta Szulc zapytała, czy w związku z tym, że cała procedura nastąpiła na 

skutek zmian w prawie belgijskim, to wszystkie pozostałe państwa również musiały wdrożyć 

takie procedury. Czy, gdyby Polska dokonała zmian w prawie, to inne kraje również będą 

musiały się do tych zmian dostosować.  

 P. D. Kopeć odpowiedziała, że stowarzyszenie jest zarejestrowane i działa w Brukseli. 

Radna, p. J. Szulc zapytała, czy zatem z tego wynika, że wszyscy członkowie muszą 

dostosowywać się do prawa belgijskiego. 

 P. D. Kopeć odpowiedziała, że tak; z informacji które posiada, wszystkie jednostki, 

które weszły do stowarzyszenia jako przedstawiciele władz regionalnych dostosowują się do 

tych zmian i są na takiej samej ścieżce. 

 Radny, p. Marek Szter zapytał, czy nam się to opłaca, czy dokonywana jest ewaluacja 

przynależności do stowarzyszenia.  

 W odpowiedzi p. D. Kopeć przytoczyła m.in. takie argumenty jak podniesienie 

inicjatywności projektowych naszego regionu, wymiana dobrych praktyk, zdobywanie wiedzy 

od najlepszych, podejmowanie inicjatyw, nawiązywanie partnerstw, zdobywanie informacji  

o politykach sektorowych czy zwiększenie szansy na zdobycie dotacji ze środków 

europejskich. 

 Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały. Projekt 

uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie.  

 

4. Sprawy różne; 
 
 Przyjęcie Planu Pracy Komisji (do końca VI kadencji Sejmiku)  

 

Przewodnicząca Komisji zapytała członków Komisji o propozycje tematów na posiedzenie 

w marcu br. – ostatnie posiedzenie Komisji WM tej kadencji Sejmiku.  

Radny- p. J. Osiecki zaproponował podsumowanie działalności Komisji 

Przewodnicząca Komisji zaproponowała przedstawienie referatu na temat: 

„Społeczeństwo Warmii i Mazur na rzecz uchodźców z Ukrainy po 24 lutego 2022 roku” 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała radnych o informacjach, które powinny zawierać 

oświadczenia majątkowe oraz wskazała terminy ich złożenia. 

 
 

5.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji  
 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie protokół Nr 33/2023 z dn. 11.12.2024 r. 
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Protokół został przyjęty pozytywnie jednogłośnie. 

 
6.  Zamknięcie posiedzenia; 
 

         Przewodnicząca Komisji WM zakończyła posiedzenie Komisji Współpracy 
Międzynarodowej Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w dn. 12.02.2024 r. 

 
 
 
               
  Przewodnicząca Komisji  
                                                      Współpracy Międzynarodowej 
 
    
                                                                       dr hab. Teresa Astramowicz-Leyk, prof. UWM 
 
        
 
 
Protokołowała  
 
Karolina Nikiel 
     


